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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X  Annika Jung -  
Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  
Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T  
Eva Öhbom Ekdahl -  Eivor Örenmark T  
Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T  
Linda Norberg -  Nicole Bistoletti -  
Ylva Sandström X From § 147 Petter Larsson -  
Peter Zethreus X  Lennart Bergh T  
Helene Skantze X  Oliver Rykatkin T  
Lars Stenholm X  Oskar Öholm -  
Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin -  
Sofia Fölster X § 147- ej § 159-160 jäv Eric Lindahl -  
Susanne Markow -     
Henrik Barck X From § 147    
Johan Hiller X     
Vilma Mori Aguilar X From § 147    
Pernilla Hsu -     
Richard Wendt X     
Magnus Wakander -     
Lotta Riedel X From § 147    
Magnus Sjöqvist X From § 147    
Sebastian Ridderskans -     
Dominique Faymonville X     
Anders Bruhn X     
Folkpartiet liberalerna (FP)      
Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus N  
Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  
Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
Louise Granath X     
Mats Granath X      
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Centerpartiet (C) 
Christine Lorne X  Håkan Ekengren N  
Mia Wallgren X  Ingmar Sahlgren -  
Hans Peters X     
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson  X  Anders Tiger T Tom § 156 
Lydia Liu X From § 157  Karolina Johansson N  
Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk T  
Anita Johansson X  Majvie Swärd T From § 159
Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt -  
Helena Westerling X Tom § 158 Ella Tegsten N  
Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  
Martin Hellströmer X  Pia Ellström -  
Zakia Mirza X     
Kaj Nyman  X     
Gunnel Nyman Gräff X     
Kürsad Orhan -     
Maria Lähetkangas X     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T   
Sidney Holm X  Per Chrisander N  
Louise Ollivier -  Desha Svenneborg -  
Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N  
Lisskulla Zayane X     
Roger Bydler X     
Pascal Fall X     
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak T From § 157
Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  
Efson Goutom X Tom § 156    
Mikael Carlsson X     
Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X Tom § 156 Lars Örback T  
Rolf Wasteson X  Barbro Sörman T From § 157
Birgit Hansson -     
Sverigedemokraterna (SD)      
Eric Myrin X  Åsa Nyberg -  
David Bergquist X  Esa Örmä N  Tom § 158 
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§ 145 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Christine Lorne och Martin Hellströmer att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 22 juni 2015 klockan 16.00 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2015/244-609 

Betyg från årskurs 4 
Interpellation den 23 mars 2015 av Camilla Carlberg (V) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 109 
Ärendet bordlades. 
 
- - - -  
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§ 147 

Information och anmälningar från revisorerna 
 
Lars Berglund redogjorde för revisorernas uppdrag. 
 
Handlingar 
Revisionsskrivelse 2015-06-08  
Handläggningen kring försäljningen av fastigheter till Rikshem 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (S) efter Frida Punar som 
entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Val av ny nämndeman bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigade från uppdrag som ersättare 
(KD) i styrelsen för Nacka Energi AB från Jonas Lindberg 
samt val av ny ersättare för tiden t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Kommunfullmäktige entledigar Jonas Lindberg från sitt uppdrag. 
 
Som ny ersättare väljs Peter Röjhammar, Alphyddevägen 25, 131 35 NACKA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigade från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald (V) från Birgit Hansson 
samt val av deltidsengagerad förtroendevald (V) för 
tiden intill utgången av 2016 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Kommunfullmäktige entledigar Birgit Hansson från uppdraget som deltidsengagerad 
förtroendevald och utser Agneta Johansson, som redan har resterande del av 
Vänsterpartiets funktion som deltidsengagerad förtroendevald, att inneha hela det 
uppdraget. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigade från uppdrag som ersättare 
(KD) i styrelsen för Nacka Energi Försäljnings AB från 
Jonas Lindberg samt val av ny ersättare för tiden t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Kommunfullmäktige entledigar Jonas Lindberg från sitt uppdrag. 
 
Som ny ersättare väljs Peter Röjhammar, Alphyddevägen 25, 131 35 NACKA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ansökan från Aron Bengtegård om dispens att få 
fortsätta sitt uppdrag som ledamot (V) i kulturnämnden 
efter flytt från kommunen för tiden intill utgången av 
2015  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Aron Bengtegård dispens. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2015/170-219 

En effektiv planprocess i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att detaljplanearbete enligt plan- och bygglagens 
bestämmelser om standardförfarande som huvudregel ska bedrivas enligt de två modeller 
som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2015 och som omfattar 

 detaljplaner som är av stor vikt eller har principiell betydelse  
o detaljplanearbetet startas av kommunstyrelsen och detaljplanen antas av 

kommunfullmäktige 
 Detaljplaner som inte är av stor vikt och/eller saknar principiell betydelse  

o detaljplanearbetet startas av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och antas av 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 

 

Ärendet 
Nacka kommun kommer under de närmaste 10-15 åren anta detaljplaner för en omfattande 
stadsutveckling på västra Sicklaön och en parallell utveckling av främst kommundelscentra i 
Boo, Fisksätra, Saltsjöbaden och Älta. Utifrån de nya regler i plan- och bygglagen som 
gäller från och med 2015 behöver kommunen en effektiv planprocess, som både är tydlig 
och förutsägbar samtidigt som den ger utrymme för förankring i Nackasamhället. 
 
Enligt den form för planarbete som kallas standardförfarande och vilka beslutspunkter som 
ingår i dem finns det två olika modeller som kommunen kan arbeta efter; 

 detaljplaner som antas av kommunfullmäktige 
 detaljplaner som antas av miljö- och stadsbyggnadsnämnden  

 
Jämfört med hur planarbetena bedrivits hittills ger nu den första modellen en tydligare och 
snabbare planprocess genom färre beslutspunkter. Den andra modellen är avsedd att 
fortsatt ge miljö- och stadsbyggnadsnämnden möjlighet att anta det som före den 1 januari 
2015 kallades enkla detaljplaner, men som efter detta datum inte finns kvar som eget 
planförfarande. På sikt ska fler detaljplaner kunna antas av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden men det måste ske ett ytterligare arbete för att identifiera 
principiella ställningstaganden som först beslutas av kommunfullmäktige.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 106 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 februari 2015 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 127 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att detaljplanearbete enligt plan- och bygglagens 
bestämmelser om standardförfarande som huvudregel ska bedrivas enligt de två modeller 
som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2015 och som omfattar 
1. Detaljplaner som är av stor vikt eller har principiell betydelse  

 detaljplanearbetet startas av kommunstyrelsen och detaljplanen antas av 
kommunfullmäktige 

2. Detaljplaner som inte är av stor vikt och/eller saknar principiell betydelse  
 detaljplanearbetet startas av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och antas av miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Mats Granath, Lars 
Örback, Hans Peters och Khashayar Farmanbar, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan tillstyrker inte detta beslut eftersom underlaget är för opreciserat vad gäller 
skillnaderna mellan detaljplaner som är av stor vikt och motsatsen, likaså om de har 
principiell betydelse eller ej. Med den takt som alla planer ska tas och tidigare mindre goda 
erfarenheter så ser Nackalistan med stor oro på denna förenkling och det tänkbara 
godtycke som kan komma att ske. Dessutom är det ytterligare en demokratisk förskjutning 
från beslut fattade i en stor politisk församling till en mindre och till större 
tjänstemannastyrning.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2015/148-003 

Strategi Vatten och Avlopp i Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till ”Strategi Vatten och Avlopp i 
Nacka”. 

Ärendet 
Syftet med en strategi för vatten- och avloppsfrågor (VA) är att kommunen ska ha en 
genomarbetad och långsiktig handlingsplan för VA i hela kommunen, både inom och utom 
så kallat verksamhetsområde enligt vattentjänstlagen. Den ska ge förutsättningar för att nå 
miljökvalitetsnormerna enligt vattendirektivet för kommunens vattenförekomster. Målet är 
att tillhandahålla ett underlag för beslutsfattande som främjar en långsiktig och säker 
leverans och hantering av vatten- och avloppstjänster, en förbättrad vattenmiljö i och runt 
Nacka och goda förutsättningar för människors hälsa och miljö. Beslut om investeringar 
fattas i mål- och budgetprocessen, där också vatten- och avloppstaxan regelmässigt 
fastställs. 

Strategin berör samtliga aktiviteter under kommunens inverkan som berör god vattenstatus 
och god hälsa relaterad till vatten- och avloppsfrågor. Det handlar om frågor såsom 
dokumentation av anläggning och åtgärder, vattenkvalitet, egenkontrollprogram för 
spillvatten och tillsyn. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 110 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2015 
VA-strategi 
Bakgrundsrapport  
Natur- och trafiknämnden den 17 februari 2015 § 28 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 128 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 110 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till ”Strategi Vatten och Avlopp i 
Nacka”. 
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Yrkanden 
Roger Bydler yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Roger Bydlers yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka har ett stort eftersläpande upprustningsbehov av VA-nätet. VA-strategin borde 
därför ha ett klarare uttalande om målsättningen för upprustningen av nätet.” 
 
Roger Bydler lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”VA-området har stor betydelse för samhället i allmänhet och kommer att få allt större 
betydelse på grund av klimatförändringen. Den nu liggande strategin är därför viktig och 
ger bra vägledning inför fortsättningen. Viktigt är då att de åtgärder som görs inom VA-
området är i samklang med strategin. 
Klimatförändringen kommer på olika sätt att medföra utmaningar inom detta område. 
Häftigare oväder med stora nederbördsmängder förutses bli vanligare och vi får räkna med 
ett allmänt blötare väder. I det klimatscenario vi går mot nu – förhoppningsvis kan vi 
minska utsläppen av växthusgaser och därmed även mildra effekterna – visar SMHI:s 
modellberäkningar att vi kan få 20% mer nederbörd vid sekelskiftet jämfört med idag. Det 
är alltså nödvändigt att vi i planerar Västra Sicklaön så att vi kan ta hand om det dagvatten 
som häftiga oväder kan orsaka. Flera områden inom Västra Sicklaön är dessutom låglänta. I 
VA-policyn finns en bra skrivning som ger vägledning: 
”Vid detaljplanläggning av bebyggelseområden ska beslut om dagvatten grundas på en VA-
utredning. Där utrymme för fördröjning och rening krävs ska mark avsättas för detta i 
planen.” 
Väl planerat kan åtgärder för att klara stora mängder dagvatten positivt förhöja stadsbilden 
och göra den mera trivsam. Det är här fråga om åtgärder som att anlägga vattenspeglar, 
öppna diken, gröna områden i gatuutrymmen och att undvika asfalterade ytor. 
Havsytehöjningen är en annan effekt av klimatförändringen. Enligt de prognoser som nu 
gjorts kan vi få räkna med en nettohöjning av havsytan med en halv meter till sekelskiftet. 
Vid högvatten blir förstås höjningen betydligt större. Viktigt är då att vi ser till att vår 
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dricksvattenkälla, Mälaren, skyddas. Slussen är då viktig för oss i Nacka även i detta 
avseende. 
Vad gäller spillvatten sker idag avskiljning av slam och gifter huvudsakligen i reningsverken. 
Detta innebär att en stor del av slammet är så giftigt och förorenat att det inte kan 
användas t.ex. för gödsel. Vi ser nu på olika håll i världen att olika lösningar kommer fram 
som utgår från ett kretsloppstänkande. Vi från Miljöpartiet tror att kretsloppslösningar som 
utgår från att spillvattnet tas om hand uppströms är ett sätt att kunna ta till vara den 
värdefulla näring som ju finns i spillvattnet och att satsningar därför bör göras inom detta 
område. 
VA-området är alltså mycket viktigt och är värt betydligt större politisk uppmärksamhet än 
vad som gäller idag. För att klara de utmaningar vi står inför kommer det att krävas att 
resurser avsätts och att förebyggande åtgärder vidtas i samhällsbyggandet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Strategi för vatten och avlopp i Nacka är till stora delar godtagbar. Problemet med 
dagvattenavrinningen är viktig att hantera på bästa sätt. Dagvattnet är ett problem då 
alltmer ytor hårdgörs så att den naturliga reningen och filtreringen hämmas. Policyn borde 
vara mer miljömässigt positiv genom att betona att grusvägar och öppna diken borde vara 
huvudregeln där så är möjligt och asfaltering ett undantag. Detta gäller förstås inte för 
större genomfartsvägar.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2015/165-106 

Utträde ur föreningen Sveriges Ekokommuner 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun utträder ur föreningen Sveriges 
Ekokommuner. 
 

Ärendet 
Nacka kommun har sedan 1995 varit medlem i föreningen Sveriges Ekokommuner 
(SEkom). Föreningen är en frivillig samarbetsorganisation för kommuner, landsting och 
regioner i form av en ideell förening för hantering av gemensamma strategiska frågor av 
betydelse för en långsiktig hållbar utveckling. Nacka kommuns deltagande har varit passivt i 
flera år och varken förtroendevalda eller tjänstemän har deltagit i årsträffar.  
 
Vid sidan av SEkom finns andra nätverk och kanaler för att inhämta och diskutera 
miljöfrågor där Nacka kommun varit och är mer aktivt. Några av dessa är Sweden Green 
Building Council innefattande hållbart byggande och nationella intresseorganisationen 
Avfall Sverige kring avfallsfrågor. Kommunen bedriver dessutom ett aktivt arbete med 
ekosystemtjänster och bevarandet av biologisk mångfald. Inom ramen för arbetet med 
energieffektiviseringsstrategin minskas energianvändningen i det kommunala 
fastighetsbeståndet. Nacka är dessutom aktiva medlemmar i både luftvårds- och 
vattenförbund. Den 16 juni 2014 fattade kommunfullmäktige beslut om sex lokala miljömål 
och dessutom bildades miljömålskommittén i januari 2015. Miljöarbetet har därmed 
intensifierats i kommunen. Mot bakgrund av detta görs bedömningen att ett fortsatt 
medlemskap i SEkom inte ger Nacka kommun något ytterligare mervärde i miljöarbetet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 111 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2015 
Kommunfullmäktiges beslut om inträde den 13 mars 1995 § 44 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 129 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 111 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun utträder ur 
föreningen Sveriges Ekokommuner. 

Yrkanden 
Lars Örback yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff och Roger Bydler, avslag 
på kommunstyrelsens förslag. 
 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson och Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Lars Örbacks yrkande och 
fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 40 röster för Hans Peters yrkande och 21 röster för Lars Örbacks 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 

Reservationer 
Lars Örback anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och antecknade följande. 
 
”Att kommunen varit passiv i sitt engagemang i Sveriges ekokommuner (SEKOM) ser inte 
vi socialdemokrater som ett skäl att lämna SEKOM.  När nu särskilda miljömål fattas av 
Nacka kommunfullmäktige och en miljömålskommitté bildats borde istället engagemanget 
ökas. Medlemskap i SEKOM ger möjlighet till kunskapsinhämtande inom miljöområdet, 
från kommuner över hela Sverige liksom att sprida goda miljöexempel från Nacka till de 
andra medlemskommunerna.” 
 
Roger Bydler anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Roger Bydler lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Nacka kommun har under 20 år varit medlem i Sveriges Ekokommuner. Engagemanget 
har varit mycket lågt från kommunens sida under denna tid.  
Miljöpartiet menar dock att nuvarande satsningar och aktiviteter inom Nacka kommun 
motiverar att kommunen stannar kvar inom organisationen. Under 2014 har satsningar 
gjorts på ekosystemtjänster med bl.a. ett stort engagemang från ungdomar och andra i 
kommunen. Grönytefaktor är ett annat projekt av betydelse för att skapa ett hållbart 
ekosystem trots den omfattande utbyggnad vi står inför. Miljömål har beslutats och 
utbyggnaden av Västra Sicklaön ska karaktäriseras av ett hållbart byggande. 
Även i den kommunala organisationen har klimat- och miljöfrågorna fått ökad fokus i och 
med att Miljömålskommittén bildades. 
Nacka kommun har alltså både en uppsättning verktyg och en organisation på plats som 
ger goda förutsättningar för att förverkliga de ambitioner som finns för den omfattande 
utbyggnad kommunen står inför. Men det är långt ifrån självklart hur detta ska gå till. Inom 
Sveriges Ekokommuner finns idag 97 kommuner och landsting, flera i vårt närområde. Det 
är kommuner som är mest aktiva inom klimat- och miljöområdet och som inom 
organisationens ram utbyter erfarenheter och kunskaper om åtgärder och vilka effekter 
dessa får. Det är sådant utbyte som kommer att vara viktigt för oss i Nacka kommun om vi 
ska få en så optimal utveckling som möjligt vad gäller vår utformning av bebyggelse och 
infrastruktur utifrån synsättet att resultatet ska bli ett socialt och ekologiskt hållbart 
samhälle. Miljöpartiet anser därför att för en rimlig kostnad ger Sveriges Ekokommuner 
möjligheter som väl motiverar att Nacka kommun fortsätter att vara medlem.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Att Nacka utträder ur Sveriges ekokommuner är på sätt och vis logiskt eftersom man inte 
har varit en aktiv medlem eller dragit någon större nytta av medlemsskapet. Det är i sig 
bedrövligt men Nackalistan tillstyrker ändå beslutet med tanke på att det är svårt att tvinga 
fram ett engagemang när det inte finns. Däremot hoppas vi på ett bättre utfall miljömässigt 
i de andra engagemang som Nacka är medlemmar i. Nackalistan tillstyrker alla konkreta 
förslag i en positiv miljöriktning som kan förbättra de många rödmärkta parametrarna i 
kommunens miljöarbete.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Väsnterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har bl.a. i samband med behandlingen av en (v)-motion för ett år sedan 
argumenterat för att Nacka bör bli mer aktiv i föreningen Ekokommuner. 
Alliansmajoriteten annonserade redan då att man istället vill utträda ur föreningen. Mot 
bakgrunden att Nacka har stora miljöproblem som återstår att ta ordentliga tag med så 
borde istället Nacka utnyttja medlemskapet till att få skjuts i det arbetet.”  
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2015/342-224 

Beslut om fortsatt planering av Saltsjöbanans 
upphöjning vid Nacka station 
Stadsbyggnadsprojekt 9241 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Den fortsatta planeringen i området kring Nacka station ska utgå ifrån att 
Saltsjöbanan höjs upp och att en koppling mellan Planiavägen och Värmdövägen 
skapas med utrymme för fordon, fotgängare och cyklister, med en utformning som 
stärker de stadsmässiga kvaliteterna i området. 
 

2. En förutsättning för Saltsjöbanans upphöjning är medfinansiering av berörda 
fastighetsägare inom området. Kommunfullmäktige noterar att kostnaderna för den 
studerade lösningen har bedömts till cirka 360 miljoner kronor med station och 
cirka 280 miljoner kronor utan station. 
 

3. Kommunen motsätter sig inte att den slutliga utformningen av Saltsjöbanans 
upphöjning innebär att Nacka station tas bort. En diskussion med Stockholms läns 
landsting ska inledas kring detta.  
 

4. Ambitionen ska vara att Saltsjöbanans upphöjning planeras och genomförs 
tillsammans med utbyggnaden av tunnelbanan i detta område. 
 

5. Befintlig stationsbyggnad Nacka station ska bevaras och flyttas till annan plats. 
 

Ärendet 
En förstudie har genomförts avseende en upphöjning av Saltsjöbanan vid Nacka station för 
att skapa en koppling mellan Värmdövägen och Planiavägen. Förstudien visar att det går att 
skapa en lösning med goda stadsmässiga kvaliteter, med en koppling för fordon, cyklar och 
fotgängare vid Planiavägen samt en koppling för cyklar och fotgängare vid Simbagatan. 
 
Lösningen har studerats översiktligt ur miljö- risk- och säkerhetsperspektiv. Sammantaget 
bedöms en god lösning kunna uppnås med vidtagna skydds- och säkerhetsåtgärder.  
 
Samordning med utbyggnaden av tunnelbanan under byggskedet bedöms vara den mest 
kritiska frågan för upphöjningen. Det är därför av stor vikt att en upphöjning av 
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Saltsjöbanan samordnas med planeringen för utbyggnaden av tunnelbanan, både med 
avseende på den slutliga utformningen och utifrån byggskedet. Beslut om fortsatt inriktning 
för planeringen fattas nu för att samordna tidplanen för upphöjningen med tunnelbanans 
tidplan. Beslutet behövs även för att planeringen inom detaljplaneprogrammet för 
Planiaområdet inklusive förhandling om ramavtal med Atrium Ljungberg ska kunna 
slutföras. 
 
Kostnaden för den studerade lösningen har bedömts till cirka 360 miljoner kronor. Delar 
av kostnaderna för upphöjningen förutsätts medfinansieras av berörda fastighetsägare. 
 
En fördjupning kring behovet av Nacka station har utförts. Den visar att det saknas starka 
motiv för att behålla stationen på dess nuvarande plats efter en upphöjning av Saltsjöbanan. 
En lösning utan Nacka station bedöms innebära en minskad kostnad med cirka 80 miljoner 
kronor, vilket innebär en bedömd bruttokostnad på cirka 280 miljoner kronor. Fullmäktige 
uttalar dock att stationen ska bevaras och flyttas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 136 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015, rev 21 maj 2015 
Upphöjning av Saltsjöbanan vid Nacka Station, teknisk utredning 2015-03-26 
Tillägg till Teknisk utredning - Upphöjning av Saltsjöbanan vid Nacka Station Fördjupning 
kring behovet av Nacka Station 2015-04-27 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 136 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Den fortsatta planeringen i området kring Nacka station ska utgå ifrån att 
Saltsjöbanan höjs upp och att en koppling mellan Planiavägen och Värmdövägen 
skapas med utrymme för fordon, fotgängare och cyklister, med en utformning som 
stärker de stadsmässiga kvaliteterna i området. 

2. En förutsättning för Saltsjöbanans upphöjning är medfinansiering av berörda 
fastighetsägare inom området.  Kommunfullmäktige noterar att kostnaderna för 
den studerade lösningen har bedömts till cirka 360 miljoner kr med station och 
cirka 280 miljoner kr utan station. 

3. Kommunen motsätter sig inte att den slutliga utformningen av Saltsjöbanans 
upphöjning innebär att Nacka station tas bort. En diskussion med Stockholms läns 
landsting ska inledas kring detta.  

4. Ambitionen ska vara att Saltsjöbanans upphöjning planeras och genomförs 
tillsammans med utbyggnaden av tunnelbanan i detta område. 

5. Befintlig stationsbyggnad Nacka station ska bevaras och flyttas till annan plats. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Gunilla Grudevall Steen, Camilla 
Carlberg, Christine Lorne, Sidney Holm och Lars Örback, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Eric Myrin, att ärendet skulle återremitteras 
för att utreda ett alternativ där Saltsjöbanan förläggs på en höjd på +17 meter över havet, 
vad avser ekonomin i förhållande till ett alternativ där den förläggs +11 meter över havet. 
Återremissen skulle visa hur jämförelsen mellan de två alternativen blir om man räknar 
med 

 de ytterligare 150 bostäder som alternativet med höjden +17 ger på kommunal 
mark. 

 kommande kostnader för dagvattenhanteringen i Sicklaområdet. Och är då den 
enklaste lösningen av dagvattenreningen god nog från ett förorenat markområde? 

 intäkter från de parkeringsplatser som erhålls om man höjer marknivån, som kan 
bli bostadsparkeringar och infartsparkeringar. 

 tillkommande möjligheter till verksamheter under markplanet (exempelvis åt 
Olofssons bil, som kunde utveckla sin affärsverksamhet på rejäla ytor under mark).  

 kostnader för förändrad varutransportinfart tillgallerian, i stället för infarten framför 
T-baneuppgången. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Jan-Eric Janssons yrkande om återremiss. 
 
Kommunfullmäktige beslutade, i enlighet med Mats Gerdaus yrkande i enlighet, med 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för alla i Centerpartiets fullmäktigegrupp utom Mia 
Wallgren. 
 
”Det är bra att vi nu kan gå vidare i planeringen för att få till en bra stadsmiljö längs 
Värmdövägen vid Alphyddan. Det åstadkommer vi bäst genom att höja upp järnvägen så 
att det blir möjligt att ansluta Planiavägen till Värmdövägen. Det ger också möjlighet till 
bättre passage mellan Sickla köpkvarter och Alphyddan. Området blir mer tillgängligt för 
alla. Det tycker vi i Centerpartiet är bra.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 



      27 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Miljöpartiet har jobbat länge för att det ska bli en koppling mellan Planiavägen och 
Värmdövägen. Kopplingen innebär att man kan flytta över trafik från Järlaleden till 
Värmdövägen och på så sätt öppna upp för en bättre planering av Sicklaområdet. 
I och med kopplingen kan vi också få till en bra dagvattenlösning för hela området. 
Eftersom kommunen helt missade dagvattenfrågan när Sickla köpkvarter byggdes, är det 
extra viktigt att vi rättar till bristerna när vi nu får chansen. Miljöpartiet ser gärna en lösning 
som involverar ett borttagande/en minskning av Järlaleden och byggandet av 
Kyrkviksparken, en vacker stadspark där dagvattnet kan renas på ett naturligt och hållbart 
sätt på väg ner mot Kyrkviken.  
Eftersom de kommersiella ytor som kan byggas under och i anslutning till den planerade 
upphöjningen av Saltsjöbanan kommer betinga ett relativt högt värde, är det viktigt att 
kommunen har en strategi för att dra nytta av detta vid projektets finansiering.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraterna fullmäktigegrupp, till vilket 
Mia Wallgren anslöt sig. 
 
”Beslutet om saltsjöbanans upphöjning vid Nacka station är bra på alla sätt utom ett, 
beslutsalternativen är undermåligt utredda. Det finns alternativ till det beslutade, som löser 
fler problem, och på ett bättre sätt. Problemen är att vi inte vet om det håller hela vägen. 
Därför måste det utredas. 
Detta är ett av Nacka kommuns hittills största beslut, ekonomiskt sett. I paritet med 
tunnelbaneavtalet. Och alternativen är inte ordentligt utredda. Det är anmärkningsvärt. 
Enligt den rudimentära tjänstemannautredning som gjorts på ett tidigt stadium kostar det 
nu beslutade alternativet (+11) 120 miljoner kronor mindre än det alternativa (+17). 480 
miljoner – 360 miljoner = 120 miljoner. Vad kan man då få för 120 miljoner kronor? 
• Man får ett stort antal parkeringsplatser, både för infartsparkering i ett extremt bra läge 
och som bostadsparkeringar, där man kan minska p-talet genom parkeringsutredningar. I 
det beslutade förslaget måste man spränga in p-platser i bergrum till hög kostnad, 
alternativt bygga trista parkeringshus på mark lämpad för bostäder. 
Den befintliga infartsparkeringen med cirka 100 p-platser försvinner. Den skulle behöva 
ersättas med hundratals nya platser i detta goda läge. Trafikenheten kalkylerar med en 
anläggningskostnad på 200.000–400.000 kronor per plats. Insprängt i berg sannolikt mer. 
• Man får en bra lösning på dagvattenproblemen i Sickla/Alphyddan. Man slipper den 
kritiserade bryggan i Kyrkviken, borrhål till Svindersviken etc. Hur mycket är det värt för 
de boende runt Kyrkviken? Och ekonomiskt för kommunen? 
• Man får 150 fler lägenheter, enligt tjänstemännens tidiga utredning, varav hälften på 
kommunal mark. Hur stort är det ekonomiska tillskottet av dessa? 
• Man får möjlighet att låta fler verksamheter utvecklas, verkstäder, lager etc. Verksamheter 
som inte behöver exponeras på gatunivå. Hur mycket är det värt? 
• Man får bättre angöring för varutransporter. Exempelvis behöver inte varutransporterna 
till köpcentrumets Galleria gå precis framför den mest frekventerade av tunnelbanans 
entréer. Hur mycket skulle annars ombyggnaden av Gallerians varumottagning kosta? 
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• Man får mindre buller från saltsjöbanan. Vad det är värt att slippa buller, vet de som bor i 
närheten av saltsjöbanan. 
Det är troligt att en utredning skulle summera dessa intäkter/minskade kostnader till långt 
över 120 miljoner. Men det krävs en seriös utredning för att säkert slå fast det. 
Tjänstemännens kalkyl av alternativ +11 har dessutom stor osäkerhet, kostnaden anges till 
360–550 miljoner kronor. En säkrare utredning skulle därför kunna ge en skillnad på en 
halv miljard, till fördel för +17. Det är att slarva med den kommunala ekonomin att inte 
utreda detta ordentligt.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har länge förespråkat en öppning för trafiken mellan Planiavägen och 
Värmdövägen som en helt avgörande förutsättning för att kunna fullfölja den omfattande 
utbyggnaden av bostäder söder om järnvägen. En höjning av Saltsjöbanan vid Nacka 
station får den önskade effekten. En öppning för trafiken mellan Värmdövägen och 
Planiavägen skulle också ge möjlighet att skära av Järlaleden förbi Kyrkviken för att där i 
stället kunna anlägga en park.  
Trots att vi inte äger marken kommer nytt utrymme för lokaler att skapas under den höjda 
banan och i takt med att Värmdövägen får stadskaraktär blir dessa utrymmen attraktiva 
lokaler för handel och verksamhet. Vi vill att Nacka kommun försäkrar sig om att få 
tillgodogöra sig det skapade värdet för dessa lokaler, även om kommunen inte är ägare till 
marken. Vidare ser vi gärna även att även kultur- och föreningsverksamheten får bra med 
utrymme i kommunen och någon av dessa tillkommande lokaler kan passa bra för 
exempelvis replokal eller liknande.  
Om en upphöjning av Saltsjöbanan också leder till att Nacka station som hållplats vid 
banan avvecklas, borde i stället en möjlighet att skapa en station vid Finntorp undersökas. 
Finntorpsborna kommer att ha relativt långt till tunnelbanans båda stationer vid Sickla och 
Järla; en station vid Saltsjöbanan skulle öka deras benägenhet att åka kollektivt.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan deltar inte i beslutet om upphöjning av Saltsjöbanan. Anledningen är att detta 
förslag riskerar att bli ännu ett beslut som kommer att tas med ögonen förbundna för de 
ekonomiska konsekvenserna som lär bli mycket stora att bära för Nackas skattebetalare. 
Visst finns det positiva delar i förslaget men problemet är att övriga tänkbara alternativ inte 
har analyserats lika grundligt och tillställts politikerna för val mellan olika alternativ. Det är 
politikerna som får ta konsekvenserna av mindre lyckade beslut och inte tjänstemännen 
som driver olika förslag. Nackalistan är positiva till utveckling av västra Nacka men inte i 
den takt och omfång som nu föreligger som en konsekvens av tunnelbaneavtalet, som band 
Nacka vid denna volym.”  
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Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har länge drivit frågan att Planiavägen bör anslutas till Värmdövägen för att 
minska barriärerna och därmed också kunna lägga igen Järlaleden, som i sig också r en 
barriär. Samtidigt har vi argumenterat för att Saltsjöbanan borde grävas ner på sträckan 
Nacka station till Järla för att, när nu Nacka ska bygga stad på Västra Sicklaön, just kunna 
få bort den barriär som Saltsjöbanan innebär. En nedgrävning skulle också medföra att 
bullerproblemen var ur världen. Vi har inte sett några tillräckligt bra underlag för att 
avfärda nedgrävningen, inte heller bra underlag avseende kostnaderna vad gäller den nu 
förslagna upphöjningen.  
I samband med att ärendet om upphöjningen av banan har behandlats så har vi dock insett 
att vi knappast kommer att få igenom en nedgrävning och har därför ändå accepterat en 
upphöjning för att det i alla fall till viss del ger samma effekt. Beslutet som nu tagits är ett 
inriktningsbeslut och det är först när vi har bättre underlag avseende kostnader, 
medfinansiering och andra konsekvenser som vi är beredda att ta det slutgiltiga beslutet.” 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2010/535-251 

Exploateringsavtal för Kvarnholmen etapp 4 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Holmenkvarnen 1 AB, Holmenkvarnen 5 AB och Holmenkvarnen 8 AB avseende 
detaljplan för flerbostadshus inom fastigheten Sicklön 38:1 på Kvarnholmen. 
 

Ärendet 
Detaljplanens syfte är att planlägga södra Kvarnholmen för bostäder och en förskola. 
Detaljplanen utgör etapp 4 av utbyggnaden på Kvarnholmen och följer huvudsakligen 
riktlinjerna i det godkända planprogrammet. Totalt innehåller detaljplanen cirka 72 800 
kvadratmeter tillkommande ljus BTA (bruttototalarea). Ett i dagsläget rimligt antagande 
skulle ge cirka 700 lägenheter och cirka 5000 kvadratmeter lokaler.  
 
All mark inom projektet ägs av exploatören via dotterbolag. Mark som planläggs som 
allmän platsmark kommer att överlåtas till kommunen efter färdigställandet. 
 
Avtalet innebär bland annat att utbyggnaden av allmänna anläggningar och finansieringen 
av dessa säkerställs, att kommunen och exploatörerna är överens om erforderliga 
fastighetsrättsliga åtgärder i enlighet med detaljplaneförslaget. Avtalet ligger även till grund 
för den medfinansiering av erforderliga infrastrukturåtgärder (Kvarnholmsförbindelsen) 
som ingår i ramavtalet för Kvarnholmen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 137 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 3 mars 2015 
Bilaga 1 Exploateringsavtal med Holmenkvarnen 1 AB, Holmenkvarnen 5 AB och 
Holmenkvarnen 8 AB med bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 137 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Holmenkvarnen 1 AB, Holmenkvarnen 5 AB och Holmenkvarnen 
8 AB avseende detaljplan för flerbostadshus inom fastigheten Sicklön 38:1 på 
Kvarnholmen. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Monica Brohede 
Tellström, Helena Westerling, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Örback yrkade att ärendet skulle återremitteras för att följande skulle belysas i avtalet; 
 trafiksituationen i Henriksdal, 
 bullersituationen vid Kvarnholmsbron, 
 exploateringen ska omfatta en betydande andel hyresrätter 

 
Eric Myrin yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, avslag på kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Lars Örbacks yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Eric Myrins 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 55 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och sex 
röster för Eric Myrins yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Kvarnholmen och andra delar av ”Nacka bygger stad” ska vara Nära och nyskapande, 
enligt en devis. Vad beträffar Kvarnholmen så uppfylls devisen Nära. Husen som byggs 
och planeras är nära varandra, för nära för en god miljö och för bevarande av 
Kvarnholmens karaktär. Det är däremot inte Nyskapande utan ser ut som många nya hus 
gör nu för tiden utan att tillföra något särskilt nytt. Det visar på att ord och handling inte 
alltid hör ihop i Nacka. Många fina ord har inte en motsvarighet i en konkret verklighet. 
Inte heller lär det bli något utpräglat stadsliv med dagligt aktivt liv bland invånarna. De 
kommersiella lokalerna lär inte bli så många. Ett ytterligare problem är att lägenheterna blir 
mycket dyra, bl a för att byggherrarna ska bekosta saneringen efter gifter. Det gör att den 
sociala hållbarheten bara blir ord och inte verklighet. Här kommer t ex inte att byggas några 
studentlägenheter, sociala lägenheter, lägenheter för flyktingar eller billiga hyresrätter. 
Nackalistan är positiv till delar av planen men inte till helheten som innebär för mycket på 
för kort tid och yrkar därför avslag på helheten.” 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2010/405-214 

Detaljplan för del av Kvarnholmen, Etapp 4  
Södra Kvarnholmen 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Syftet med planeringen av Kvarnholmen är att omvandla en idag sluten och delvis sliten 
industrimiljö till en levande och attraktiv stadsdel. Planens syfte är att planlägga södra 
Kvarnholmen för bostäder med inslag av lokaler för verksamheter, förskola, småbåtshamn 
för boende samt en badanläggning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 138 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 mars 2015 § 56 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2015 

1. Planbeskrivning 
2. Detaljplanekarta 
3. Illustrationsplan 
4. Gestaltningsprogram 
5. MKB och miljöredovisning 
6. Utlåtande 
7. Justering av riskbedömning och åtgärdsutredning för Östra Cisternområdet 
8. Bilaga 1: Situationsplan med markering av källzon, randzon och plym 
9. Bilaga 2: PM Tekniska skyddsåtgärder 
10. Bilaga 3-A: Sektion med tekniska skyddsåtgärder 
11. Bilaga 3-B: Sektion med tekniska skyddsåtgärder 
12. Bilaga 3-C: Sektion med tekniska skyddsåtgärder 
13. Protokollsutdrag MSN § 56 

 
Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 
skeden finns: 
http://www.nacka.se/WEB/BO_BYGGA/PROJEKT/SICKLA_KARTA/KVARNHO
LMEN/ETAPP_4/Sidor/default.aspx 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 138 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 mars 2015 § 56 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår kommunfullmäktige 
att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Monica Brohede 
Tellström och Helena Westerling, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Eric Myrin yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, avslag på kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Eric Myrins yrkande beslutade kommunfullmäktige att i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande, bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Roger Bydler lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I likhet med vad som har gällt för tidigare redovisade planer för Kvarnholmen, saknas en 
plan och beskrivning hur trafikförhållandena ska lösas när området blir färdigt och boende 
har flyttat in. Redan idag är trafikförhållandena sådana att det i korsningen i Henriksdal blir 
långa köer som även hindrar kollektivtrafiken. Kvarnholmsbron kommer naturligtvis att 
avlasta en del vad gäller trafikanter som ska österut. Men för de som ska in mot Stockholm 
city, norrut och söderut är det ingen naturlig resväg. Förhållanden kommer ytterligare att 
försämras under ombyggnaden av Slussen, då Saltsjöbanan ska stanna vi Henriksdal och 
passagerarna sedan fortsätta med buss till Slussen och vice versa. 
Vi har fört fram en lösning som är både ekonomsikt förmånlig, som snabbt kan 
genomföras och som har en kapacitet i paritet med Tvärbanan. En lösning som innebär att 
en gondolbana (linbana) anläggs efter kusten med start i Nacka strand – senare med en 
förlängning till Bergs Oljehamn – och som fortsätter via Kvarnholmen, Finnboda, Saltsjö 
kvarn och fram till Slussen. Den exakta sträckningen kan diskuteras och behöver utredas – 
det kan t.ex. vara lämpligt att den går till Sickla med tanke på den kollektivtrafikknutpunkt 
som uppstår när Saltsjöbanan, Tvärbanan och tunnelbanan får en gemensam 
anslutningspunkt där. Vårt förslag är därför att en idéstudie genomförs för att i ett första 
steg analysera trafikunderlag, lämplig sträckning, ekonomi etc. 
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Det framfördes under KF-mötet att fastighetsägarna avsätter medel för byggandet av 
Kvarnholmsbron. De medel som fastighetsägarna åtagit sig att bidra med är dock inte 
speciellt destinerade till Kvarnholmsbron utan till nödvändiga trafiklösningar för området 
som sådant.”   
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Kvarnholmen och andra delar av ”Nacka bygger stad” ska vara Nära och nyskapande, 
enligt en devis. Vad beträffar Kvarnholmen så uppfylls devisen Nära. Husen som byggs 
och planeras är nära varandra, för nära för en god miljö och för bevarande av 
Kvarnholmens karaktär. Det är däremot inte Nyskapande utan ser ut som många nya hus 
gör nu för tiden utan att tillföra något särskilt nytt. Det visar på att ord och handling inte 
alltid hör ihop i Nacka. Många fina ord har inte en motsvarighet i en konkret verklighet. 
Inte heller lär det bli något utpräglat stadsliv med dagligt aktivt liv bland invånarna. De 
kommersiella lokalerna lär inte bli så många. Ett ytterligare problem är att lägenheterna blir 
mycket dyra, bl a för att byggherrarna ska bekosta saneringen efter gifter. Det gör att den 
sociala hållbarheten bara blir ord och inte verklighet. Här kommer t ex inte att byggas några 
studentlägenheter, sociala lägenheter, lägenheter för flyktingar eller billiga hyresrätter. 
Nackalistan är positiv till delar av planen men inte till helheten som innebär för mycket på 
för kort tid och yrkar därför avslag på helheten.” 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2014/41-251 

Markanvisningsavtal avseende studentbostäder i 
Alphyddan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå markanvisningsavtal nr 1 med JM 
AB (org. nr 556045-2103) avseende del av fastigheten Sicklaön 40:11.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå markanvisningsavtal nr 2 med Hyr 
Rätt i Stockholm Hyris AB (org.nr 556892-7932) avseende del av fastigheterna Sicklaön 
40:11 och Sicklaön 80:43. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen äger rätt att träffa tomträttsavtal och 
sidoavtal i huvudsaklig överensstämmelse med bilagorna 3 och 4 i respektive 
markanvisningsavtal. Avtalen träffas när detaljplan och fastighetsbildningsbeslut vunnit laga 
kraft. Kommunfullmäktige noterar därvid att avgälden kommer att bli 75 kronor per 
kvadratmeter ljus bruttoarea och år vid upplåtelse med hyresrätt till studenter respektive 
150 kronor per kvadratmeter ljus bruttoarea vid upplåtelse med hyresrätt. 
 

Notering 
Sofia Fölster deltog inte i ärendet behandling på grund av jäv. 

Ärendet 
Markanvisningsavtal ska tecknas med JM AB och Hyr Rätt i Stockholm Hyris AB. Markan-
visningsavtalen förutsätter att kommunfullmäktige senast den 30 november 2015 antar 
förslag till detaljplan för studentbostäder i Alphyddan genom beslut som vinner laga kraft.  
Föreslagen bebyggelse är uppdelad på ett punkthus i 16 våningar och ett lamellhus med 13 
respektive 10 våningar. Totalt inryms drygt 200 studentlägenheter som ska upplåtas med 
hyresrätt. Kommunen kommer att upplåta de fastigheter som ska bildas med tomträtt till 
respektive exploatör. 
 
Inom ramen för projektet har möjligheten att förbättra parkeringssituationen i Alphyddan 
för det befintliga bostadsbeståndet utretts. Det finns planer på att anlägga ett antal 
parkeringsplatser utmed Svindersviksvägen och under Värmdöleden. Denna lösning 
förutsätter dock att överenskommelse kan träffas med fastighetsägarna, Trafikverket och 
Nordiska muséet, vilket ännu inte har skett. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 139 
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Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Markanvisningsavtal med JM AB (org. nr 556045-2103) och Hyr Rätt i Stockholm Hyris 
AB (org.nr 556892-7932) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 139 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå 
markanvisningsavtal nr 1 med JM AB (org. nr 556045-2103) avseende del av fastigheten 
Sicklaön 40:11.  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå 
markanvisningsavtal nr 2 med Hyr Rätt i Stockholm Hyris AB (org.nr 556892-7932) 
avseende del av fastigheterna Sicklaön 40:11 och Sicklaön 80:43. 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunstyrelsen äger rätt att 
träffa tomträttsavtal och sidoavtal i huvudsaklig överensstämmelse med bilagorna 3 och 4 i 
respektive markanvisningsavtal. Avtalen träffas när detaljplan och fastighetsbildningsbeslut 
vunnit laga kraft. Kommunfullmäktige noterar därvid att avgälden kommer att bli 75 
kronor per kvadratmeter ljus bruttoarea och år vid upplåtelse med hyresrätt till studenter 
respektive 150 kronor per kvadratmeter ljus bruttoarea vid upplåtelse med hyresrätt. 
 

Yrkanden 
Filip Wiljander yrkade, med instämmande av Hans Peters, Mats Granath, Jan-Eric Jansson, 
Lisskulla Zayane, Majvie Swärd, Rolf Wasteson och Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal yrkade, med instämmande av Eric Myrin, avslag på kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Bosse Ståldals yrkande 
och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 54 röster för Filip Wiljanders yrkande och sex röster för Bosse Ståldal 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip Wiljanders yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
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”I markanvisningsavtalet § 10.6 Upplåtelseform för bostäder står det att ’Exploatören åtar 
sig att upplåta bostäderna inom Exploateringsområdet med hyresrätt för studenter och 
Exploatören avser att kvarstå som långsiktig förvaltare av hyresbostäderna.’ Detta är i sig 
bra, men vi konstaterar att den aktuella exploatören, JM, inte har gjort sig känd för att bete 
sig på detta vis och vi känner viss oro för framtiden.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp 
 
”När det gäller dagvattenhanteringen tycker vi i Miljöpartiet det är mycket bra att kraven 
skärpts och det nu för första gången i ett markanvisningsavtal ställs krav på exploatören att 
ta hand om dagvattnet inom den egna fastigheten. Att exploatörerna ska säkerställa att 
avrinningen och mängden föroreningar från exploateringsområdet inte ökar är en fråga vi 
länge drivit inom Miljöpartiet. Vi ser därför med stor tillfredsställelse på att man lyssnat till 
oss och nu verkar ha en utarbetad strategi för att nå upp till ambitionsnivån i kommunens 
dagvattenpolicy.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är mycket positivt att det nu tillkommer nya studentlägenheter, något som det är stor 
brist på i Nacka och i Stockholmsregionen som helhet. Detta projekt har under 
planprocessen omarbetats flera gånger och, efter att bl.a. många närboende framfört 
synpunkter, kan nu stora delar av den omtyckta grönytan i området bevaras. Det tycker vi i 
Centerpartiet är bra.” 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2012/684-214 

Detaljplan för studentbostäder i Alphyddan, del av 
fastigheten Sicklaön 40:11 och 80:43, Alphyddevägen 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Notering 
Sofia Fölster deltog inte i ärendet behandling på grund av jäv. 
 

Ärendet 
Planområdet är beläget i bostadsområdet Alphyddan. Detaljplanen ger byggrätt för 
studentbostäder längs med Alphyddevägen. Bebyggelsen är uppdelad på ett punkthus och 
ett lamellhus om totalt ca 230 studentlägenheter. Punkthuset har 16 våningar och är beläget 
i närheten av vändplatsen. Lamellhuset ligger öster om punkthuset. Det är uppdelat i två 
volymer och har 13 respektive 10 våningar. Mellan husen finns en markparkering med 18 
parkeringsplatser varav tre bilpoolplatser. Parkeringstalet är 0,055-0,075 platser/lägenhet 
exklusive 3 bilpoolplatser. Antalet cykelplatser är ca 1 plats/lägenhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 140 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 75 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 14 april 2015 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Planbeskrivning 
 Illustrationsplan 
 Granskningsutlåtande 

Till denna tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala beslut, 
se nedan. Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till 
ärendets tidigare skeden finns:  
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/studentbostader_alphyddan/Si
dor/default.aspx 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 140 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 75 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Filip Wiljander yrkade, med instämmande av Hans Peters, Mats Granath, Jan-Eric Jansson, 
Lisskulla Zayane, Majvie Swärd, Rolf Wasteson och Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal yrkade, med instämmande av Eric Myrin, avslag på kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige att, i enlighet med 
Filip Wiljanders yrkade, bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är mycket positivt att det nu tillkommer nya studentlägenheter, något som det är stor 
brist på i Nacka och i Stockholmsregionen som helhet. Detta projekt har under 
planprocessen omarbetats flera gånger och, efter att bl.a. många närboende framfört 
synpunkter, kan nu stora delar av den omtyckta grönytan i området bevaras. Det tycker vi i 
Centerpartiet är bra.” 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2010/64-214 

Yttrande över överklagande av beslut att anta detaljplan 
för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund 
(område C) i Boo 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget yttrande över överklagande av beslut att anta 
detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C) i Boo. 
 
Om länsstyrelsen bedömer att antagandebeslutet av detaljplanen ska upphävas medger 
Nacka kommun att beslutet endast upphävs avseende de delar av fastigheten Velamsund 
6:1 som ingår i detaljplanen. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog detaljplanen för Vikingshill och Sommarbo (område C) den 24 
november 2014. Detaljplanens syfte är att förbättra de sanitära förhållandena i området 
genom utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge byggrätter, motsvarande 
normalstora villor, till befintliga bostadsfastigheter. Kommunfullmäktiges beslut 
överklagades till länsstyrelsen som har berett Nacka kommun möjlighet att yttra sig över 
två specifika frågeställningar i överklagandet avseende fastigheten Velamsund 6:1.  
 
Kommunen yrkar i yttrandet att länsstyrelsen avslår överklagandet och fastställer 
kommunens antagandebeslut. Om länsstyrelsen ändå anser att antagandebeslutet om 
detaljplanen måste upphävas medger Nacka kommun att beslutet endast upphävs avseende 
de delar av fastigheten Velamsund 6:1 som ingår i detaljplanen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 141 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Bilaga 1 Förslag till yttrande till länsstyrelsen 
Bilaga 2 Länsstyrelsens skrivelse, 2015-03-18   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 141 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslaget yttrande över överklagande av beslut att anta 
detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C) i Boo. 



      41 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Om länsstyrelsen bedömer att antagandebeslutet av detaljplanen ska upphävas medger 
Nacka kommun att beslutet endast upphävs avseende de delar av fastigheten Velamsund 
6:1 som ingår i detaljplanen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2014/240-241 

Tertialbokslut 1 2015 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 1 för 2015. 

Ärendet 
Det ekonomiska utfallet för kommunen för tertial 1 år 2015 är 24 miljoner kronor, vilket är 
svagt positivt i jämförelse med budget. Den samlade bilden är att kommunens ekonomi är 
något försvagad sedan 2014 men att den är i balans. Kommunens låneskuld är fortsatt låg 
och uppgår till 900 miljoner kronor.  
 
Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare var 6,3 procent under perioden januari-
mars, vilket är en ökning med 0,5 procentenheter jämfört med motsvarande period 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 142 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2015 
Verksamhetsstatistik för Välfärd samhällsservice 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 142 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2015. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Louise Granath, Jan-Eric Jansson, Lydia Liu, 
Hans Peters, Henrik Barck och Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
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”Illavarslande är att relativt många parametrar har gått från Utmärkt till Bra. Det är viktigt 
att följa upp och försöka analysera och förbättra de värden man har som ligger på bästa 
nivån, Utmärkt.  
Perioden har ett hyfsat resultat beroende på ett par gynnsamma händelser. Om inte affären 
med försäljningen av kommunens förmögenhet form av ¼ verksamhetslokalerna hade 
gjorts så hade resultatet istället varit ett mycket ansträngt ekonomiskt läge. Nu finns det 
ändå orosfaktorer för framtiden och året. De stigande sociala kostnaderna är bland de 
viktigaste. Kommande investeringar i verksamheter som inte är helt redovisade är ett annat 
och vad exploateringskostnader som Nacka bygger stad, i sin helhet kommer att kosta med 
upphöjningen av Saltsjöbanan, kommande bussterminaler i Forum m.m. Nackalistan var 
det enda parti som inte gick med på ett avtal där inte ekonomiska och övriga risker klart 
redovisades före beslut. Vi oroar oss över den ekonomiska utvecklingen på sikt men även 
under året med de beslut och avtal som styr över Nackas utveckling nu och framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2015/288-040 

Exploateringsredovisning tertialbokslut 1 2015 - beslut 
om ny budget för 7 stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 9,3 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar 202 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 
att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. 2015 väntas 15 
projekt avslutas. Senaste budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 3 för 
2014. Sammantaget för projektportföljen beslutar kommunfullmäktige om en 
budgetändring så att nettokostnaden ökar med 9,3 miljoner kronor. De största 
budgetförändringarna berör a) projekten Norra Skuru där kostnaderna ökar med 19,3 
miljoner kronor till följd av nya kalkyler i samband med detaljprojekteringen och b) 
projektet Tollareängen där nya markvärderingar visar på större försäljningsintäkter än 
tidigare vilket gör att projektet netto förändras med plus 16,2 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens den 25 maj 2015 § 144 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Bilaga 4, Projektlista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 25 maj 2015 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 9,3 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Louise Granath, Jan-Eric Jansson, Lydia Liu, 
Hans Peters, Henrik Barck och Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag. 



      45 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm, David Bergquist och Christina 
Ståldal, att projektet Morningside Marina skulle avslutas. Christina Ståldal yrkade att detta 
yrkande skulle ställas under särskild proposition. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm och Christina Ståldal, att 
projektet Österleden skulle avslutas.  
 
Christina Ståldal yrkade att projektet Alphyddan skulle utgå, att kommunen inte ska ta ut 
ersättning för gatukostnader i så kallade förnyelseområde och att grundbudgeten alltid 
skulle finnas med i sammanställningar över exploateringsprojekt. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande i de delar det inte 
fanns andra yrkanden, bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Richard Wendts yrkande avseende projektet Österleden. 
 
Ordföranden ställde proposition på Richard Wendts yrkande mot Rolf Wastesons yrkande 
och fann att Richard Wendts yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 35 röster Richard Wendts yrkande och 21 röster för Rolf Wastesons 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Richard Wendts yrkande. Fem 
ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 
Med avslag på Christins Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Richard Wendts yrkande avseende projektet Alphyddan samt att avslå hennes yrkanden om 
att kommunen inte ska ta ut ersättning för gatukostnader i så kallade förnyelseområde och 
att grundbudgeten alltid skulle finnas med i sammanställningar över exploateringsprojekt. 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
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Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi vill passa på att flagga upp för att vi är mycket tveksamma projekten Jarlabergsvägen 4 
(9251) och Furuvägen i Finntorp (9252). 
När det gäller projektet Morningside Marina så kommer vi att ta ställning till det efter 
pågående samrådsprocess. 
Vad gäller simhallsutredningen så bedömer vi att det bästa och kostnadseffektiva är att den 
nya simhallen i Boo förläggs till Myrsjö och att ett nytt bad byggs på samma ställe där 
Näckenbadet finns idag. En idrottshall/anläggning bör lokaliseras till Fisksätra. Det får 
utredas storlek och innehåll.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”En orosflagg reses för projektet Norra Skuru med tanke på hur utvecklingen av ett 
geografiskt likartat område som Älgö har varit. Även här börjar kostnaderna att sticka iväg 
och man har sagt som argument att man inte förstod riktigt de geografiska/geologiska 
förutsättningarna och att de kommer att ha en så stor inverkan på kostnader och utförande. 
Ett något häpnadsväckande konstaterande med tanke på att man har undersökt området i 
ett antal år och borde ha dragit konsekvenser av negativa erfarenheter från liknande 
områden i Älgö och Boo. Kvarnolmsförbindelsen har Nackalistan tidigare motsatt sig men är 
nu ett faktum. Bebyggelsen i Ryssviksområdet är tvärtemot vad som sades i projektets 
början när Nackalistan frågade om  bebyggelse i det skyddsvärda området. Ett exempel av 
flera på att politiker inte får tillgång till fakta i planer utan förs bakom ljuset av de politiskt 
ansvariga i majoriteten. Dalvägen och förnyelseområdena planläggs nu och som vanligt kommer 
fastighetsägarna att få betala kalaset. En mycket stor kostnad som är ifrågasatt av ledande 
jurister och föremål för rättegångar i flera kommuner genom Centrum för Rättvisa. De 
hävdar att detta sätt att ta ut avgifter strider mot Europakonventionen och individens 
äganderätt. Nackalistan tar ställning mot detta och har i sin budget en alternativ finansiering 
av vägar i förnyelseområden. Andra områden som Nackalistan vill yrka avslag på är bl a 
Morningside Marina med tidigare motiveringar inom många olika områden, Boovägen, 
påbyggnaden vid Nacka strand och Alphyddan.  Boovägen av kulturhistoriska skäl och ur 
trafiksynpunkt, Nacka strand ur estetisk synpunkt och mot bakgrund av riksintresse och 
hänsyn till nuvarande boende och Alphyddan på grund av det negativa med att exploatera 
ett redan mycket tättbebyggt område, av miljöskäl och av trafikskäl. Nackalistan har yrkat 
avslag på en del av ovanstående förslag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten som 
Miljöpartiet inte ställt sig bakom. I Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera 
stora exploateringar som inte fanns med och där vi i olika sammanhang har yrkat avslag av 
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ekologiska, ekonomiska och sociala hållbarhetsskäl. Miljöpartiet har från första början varit 
emot Kvarnholmsförbindelsen och omfattningen av gatu- och VA utbyggnaden på Älgö, 
äventyr som slukar alldeles på tok för mycket pengar, är ekologiskt ohållbara i sin 
exploatering av skyddsvärd miljö och tränger ut andra mer prioriterade projekt. Dessutom 
blir miljöskulden i dessa exploateringar också orimligt stor.  Älgö är redan i slutfasen och är 
tyvärr inte mycket att göra någonting åt. Österleden (9130) och Morningside Marina i 
nuvarande utformning (9535) vill Miljöpartiet helt ska utgå. På den mark som Nacka 
kommun idag har reserverat för Österleden skulle man t.ex. kunna bygga 500 nya 
studentlägenheter.  
I det ursprungliga skissförslaget från ägaren till Morningside Marina fanns det 4-5 två 
våningar höga flerbostadshus jämte souterräng. Miljöpartiet uttryckte redan då en skepsis 
över att exploateringen skulle kunna bli ekonomiskt lönsam. Våra farhågor besannades när 
man sedan helt plötsligt ville kraftigt utöka exploateringen med hänvisning till den 
ekonomiska bärkraften i projektet. 
Angående Kvarnholmsförbindelsen står det i tjänsteskrivelsen att exploatören bidrar med 
165 mnkr till själva bron och kommunen betalar 181 mnkr. Detta är felaktigt och har 
påpekats vid ett flertal tillfällen. Bidraget på 165 mkr är ett exploateringsbidrag från 
byggherrarna på Kvarnholmen som inte är kopplat till att bygga en bro. Kommunen har 
här valt att bekosta andra nödvändiga byggnationer själv och lägga hela 
exploateringsbidraget på brobygget.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Vänsterpartiet vill att projekten Morningside marina och Österleden utgår ur beslutet.  
Morningside är ett projekt för ett exklusivt boende utan kollektivtrafik på nära håll. Det är 
dåligt för miljön och det är också dåligt ur ett jämställdhetsperspektiv - det är ofta kvinnor 
som åker kollektivt, även bland den grupp människor som detta projekt vänder sig till. 
Österleden är ett projekt som bygger på ökat bilåkande. På sikt kommer bilåkandet att 
minska i regionen av miljö- och resursskäl. Redan nu måste istället satsning göras på 
kapacitetsstark och bekväm kollektivtrafik. Projekt av den här typen fungerar som 
gökungar som tränger ut dessa nödvändiga satsningar." 
 
- - - - - 
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§ 164 Dnr KFKS 2014/240-241 

Investeringsbeslut- och sammanställning tertial 1 2015 
kommunen totalt  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar, med undantag för förslaget om ny simhall där Näckenbadet 
är beläget, nya investeringsmedel enligt tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse för 
åren 2015-2018 och noterar att kommunstyrelsen inom fastighetsområdet lämnas åter 
medel för projekt Björknäs nya förskola med en total investeringsram om 35 miljoner 
kronor och för projekt Förskola i Röda villorna och gamla konsumbutiken med en total 
investeringsram om 55 miljoner kronor. Kommunfullmäktige noterar, med samma 
undantag som ovan avseende ny simhall där Näckenbadet är beläget, kommunens totala 
investeringssammanställning för åren 2015-2018 enligt tabell 1-4 i stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse.  
 
Förslaget om ny simhall där Näckenbadet är beläget, återremitteras till kommunstyrelsen 
med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen, för att utreda tillgänglighet, 
besöksprognos, möjlighet till ökade intäkter och brukarnas intresse i ett alternativ som 
innefattar simhall i Fisksätra. 
 

Ärendet 
Investeringsramen prognostiserades till drygt 800 miljoner kronor för 2015 vid tertial 2 
2014. Efter senaste uppdateringen är prognosen 731 miljoner kronor. Kommunfullmäktige 
beviljar nu investeringsmedel för följande. 

 Förstudie för ny simhall i området vid Myrsjöns idrottsplats i Boo. 
 Ersättningsbusshållplats Saltsjöbanan 
 Rasskydd Henriksdalsbergets gångväg 
 Mätarkammare för spillvatten  
 Ytterligare 9,9 miljoner kronor för Österviks återvinningscentral 
 Nettokostnadsökning med 9,3 miljoner kronor inom exploateringsområdet; några 

av de största budgetförändringen berör projekten Norra Skuru, samordningsprojekt 
Nacka stad och Dalvägen/ Gustavsviksvägen i sydöstra Boo 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 145 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2015 
Bilagor från natur- och trafiknämnden, enheten för fastighetsutveckling och IT-enheten. 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja nya investeringsmedel enligt tabell 
1 för åren 2015-2018 och notera att det inom enheten för fastighetsutveckling lämnas åter 
medel för projekt Björknäs nya förskola med en total investeringsram om 35 miljoner 
kronor och för projekt Förskola i Röda villorna och gamla konsumbutiken med en total 
investeringsram om 55 miljoner kronor. Kommunfullmäktige noterar kommunens totala 
investeringssammanställning för åren 2015-2018 enligt tabell 1-4.  
 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Louise Granath, Hans Peters, Henrik Barck, 
David Bergquist och Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Lydia Liu att kommunfullmäktige skulle 
bevilja investeringsmedel om fem miljoner kronor och ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta 
fram detaljplan för en simhall i Fisksätra, ansöka om bygglov, projektera och upphandla 
entreprenör som möjlig samarbetspart, ägare och operatör av en ny simhall i Fisksätra. I 
övrigt instämde han i Richard Wendts yrkande. 
 
Bosse Ståldal yrkade, med instämmande av Martin Hellströmer, att förslaget avseende 
Näckenbadet skulle återremitteras för till kommunstyrelsen att utreda tillgänglighet, 
besöksprognos, möjlighet till ökade intäkter och brukarnas intresse i ett alternativ som 
innefattar simhall i Fisksätra. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Bosse Ståldal yrkade att förslaget avseende simhall vid Myrsjöns idrottsplats skulle 
återremitteras för till kommunstyrelsen att utreda tillgänglighet, besöksprognos, möjlighet 
till medfinansiering i ett alternativ som innefattar en alternativ placering i Orminge 
centrum. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Martin Hellströmer yrkade att förslaget avseende simhall i Boo skulle ändras så att det 
avsåg en placering i Orminge centrum. 
 
Rolf Wasteson instämde i första hand i Bosse Ståldals yrkande om återremiss av förslagen 
om Näckenbadet och simhall i Orminge centrum i stället för vid Myrsjöns idrottsplats. I 
andra hand instämde han i Jan-Eric Janssons ändringsyrkande avseende simhall i Fisksätra i 
stället för Näckenbadet och i Martin Hellströmers ändringsyrkande avseende placering av 
badhus i Boo. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande i de delar det inte 
fanns andra yrkanden, bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag på Bosse Ståldals 
yrkande om återremiss av förslaget om simhall vid Näckenbadet och fann att Mats Gerdaus 
yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 31 röster 
Mats Gerdaus yrkande och 30 röster för Bosse Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade 
således med stöd av reglerna om minoritetsåterremiss i 5 kap 36 § kommunallagen, bifallit 
Bosse Ståldals yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista återremissyrkande simhall Näckenbadet 
 
Kommunfullmäktige tog därmed inte ställning till Jan-Eric Janssons ändringsyrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag på Bosse Ståldals 
yrkande om återremiss av förslaget om simhall vid Myrsjöns idrottsplats och fann att Mats 
Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
47 röster för Mats Gerdaus yrkande och åtta röster för Bosse Ståldals yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. Sex ledamöter avstod 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista återremissyrkande simhall vid Myrsjöns idrottsplats 
 
Ordföranden ställde proposition på Richard Wendts yrkande mot Martin Hellströmers 
ändringsyrkande avseende placering av simhall i Boo och fann att Richard Wendts yrkande 
hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för 
Richard Wendts s yrkande och 14 röster för Martin Hellströmers yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Richard Wendts yrkande. Elva ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista ändringsyrkande placering simhall i Boo 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet om placering av simhall i Boo. 
 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig och ingav 
följande. 
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"Vänsterpartiet instämmer inte i den föreslagna lokaliseringen av simhallarna i Boo och 
Saltsjöbaden.  
Ersättningen till nuvarande Näckenbadet bör placeras i Fisksätra. De flesta argument talar 
för det utom möjligen tidsaspekten. Med tanke på att badet dock ska vara i bruk under ett 
flertal årtionden så måste det ändå väga lättare än att lokalisering i Fisksätra skulle innebära 
en bättre placering ur tillgänglighetsperspektiv, ett större befolkningsunderlag samt att det 
skulle lyfta Fisksätra som område. Nacka är en av Sveriges mer segregerade kommuner och 
en placering av det nya badet i Saltsjöbaden istället för i Fisksätra skulle visa på att 
alliansmajoriteten i Nacka fortsätter att öka på segregationen och struntar i befolkningen i 
områden som Fisksätra. 
I Boo vill vi att den nya simhallen ska placeras i eller i anslutning till Orminge centrum. 
Även om en lokalisering i anslutning till Myrsjö idrottscentrum låter rimlig så skulle den 
tidigare förslagna placeringen i centrum innebära bättre tillgänglighet främst för 
Ormingeborna men också för hela Boo. Vänsterpartiet har allt sedan slutet av 1970-talet 
argumenterat för att ett bad ska byggas i Ormingen och att det just ska placeras i direkt 
anslutning till centrum.” 
 
Bosse Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig och ingav följande. 
 
”Nya simhallar i Nacka borde lokaliseras till områden som är optimala ur besöks- och 
trafiksynpunkt. Så är inte fallet i tjänsteskrivelsen eller i de förslag som större delen av 
Alliansen har lagt fram. Då lägger man alla konkreta och viktiga faktorer åt sidan för att 
gynna en grupp väljare. Utredningen som visar på besöksfrekvens saknar helt trovärdighet 
beroende på att trafikaspekten lyser med sin frånvaro samt statistiskt underlag för barn och 
ungdomar. Ekonomiska aspekter är inte realistiska eftersom man inte tar hänsyn till vad t 
ex en försäljning av marken där nuvarande Näckenbadet ligger skulle inbringa. En annan 
viktig faktor är barnperspektivet som inte tar hänsyn till dagens verklighet där man bygger 
ut en marina som ger kapacitet för dubbla antalet båtar med försämring av vattenmiljön för 
de badande vid holmen. Redan idag har stora utsläpp gjorts som gjort det otjänligt att bada 
där. Holmen betyder mycket för de många Fisksätrabor som inte har möjlighet att åka på 
semester eller åka ut i båtar till allehanda badställen. Nackalistan stödde återremissyrkandet 
som var en seger för ett bättre och mänskligare förslag. Även lokaliseringen av simhall i 
Boo kunde ha gjorts med ett bättre framtidsperspektiv ur bl a kommunikationssynpunkt 
och ur kommersiell synpunkt för ett nytt centrum i Orminge.” 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det allt överskuggande argumentet för att bygga simhallen i Fisksätra i stället för på den 
gamla platsen (Näckenbadet) är att det är bäst både för Saltsjöbadsborna och för 
Fisksätraborna.  
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Mot det finns bara ett argument, det är att det finns en detaljplan på den gamla platsen, och 
att det därför skulle kunna gå fortare att bygga där. 
Men om det argumentet skulle styra så har man valt en starkt begränsad utformning av 
badet vad gäller simhopp och märkestagning. Ska sådant fungera så måste byggnaden 
byggas högre, och då ökar risken för överklagande starkt. Vid överklagande försvinner 
åtminstone halva tidsvinsten med placeringen på den gamla platsen. 
Ett bygglov tar cirka 2,5 år och ett överklagande cirka 1,5 år. Tidsvinsten skulle då endast 
bli ett år och man har en klart sämre placering. Det är värt ett år att få en bra placering. 
Alla som bor längs saltsjöbanans två grenar får bra förbindelser till badet, om det läggs i 
Fisksätra. Även de som bor närmare centrala Nacka. Det kan till och med bli så att även de 
som bor nära Stockholm längs saltsjöbanan, har lättare att ta sig till Fisksätrabadet än till 
badet i centrala Nacka. Tillgängligheten är avsevärt sämre om badet placeras på den gamla 
platsen vid nuvarande Näckenbadet. 
Det allt överskuggande skälet till placeringen i Fisksätra är alltså att det inte innebär 
nackdelar för någon, inte ens för dem som bor i Saltsjöbaden.” 
 
Louise Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”De kommande åren ska två nya simhallar byggas i Nacka. Den ena byggs för att ersätta 
nuvarande Näckenbadet i Saltsjöbaden, som är i dåligt skick. Den andra ska byggas i Boo, 
vilket är extra roligt då vi i Folkpartiet har drivit frågan i många år.  
För oss i Folkpartiet har det varit viktigt att komma fram till en välgrundad ståndpunkt. Vi 
har därför haft dialog med medborgare, föreningar och andra intressenter innan vi landade 
i vårt ställningstagande. Det finns för- och nackdelar med samtliga alternativ. 
Vad gäller Boo förordar vi en placering vid Myrsjö IP. De huvudsakliga skälen är att det 
blir trångt att få in en simhall vid Orminge centrum, samt stor brist på parkeringsplatser. 
Myrsjö har nästan lika god kollektivtrafikförsörjning och där kan man dessutom parkera. 
Man tänker sig också ett slags idrottscampus, vilket även de olika idrottsföreningarna 
förordar. 
I Saltsjöbaden/Fisksätra stödjer vi en ny simhall i Saltsjöbaden, där nuvarande 
Näckenbadet ligger. Det främsta skälet är att den kan finnas på plats snabbare och till ett 
lägre pris än en motsvarande anläggning i Fisksätra. Det är dessutom redan nu ett mycket 
väl fungerande idrottscentra med både isbana, fotbollsplaner och friidrottsanläggning, och 
det finns ytterligare utvecklingspotential. 
Vi vill betona att det är angeläget att de idrottsanläggningar som byggs framöver sprids 
geografiskt över olika delar av kommunen. I samband med kommunstyrelsens beslut i 
simhallsfrågan uppdrogs därför åt fritidsnämnden att återkomma med förslag på ny 
idrottsanläggning i Fisksätra.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Miljöpartiet anser att den nya simhallen i Saltsjöbaden ska lokaliseras till Fisksätra istället 
för till Neglinge. Detta är det bästa alternativet både utifrån funktions- och 
tillgänglighetsperspektiv, vilket även klart framgår av tjänsteskrivelsen. När Näckenbadet 
byggdes för 45 år sedan var Neglinge ett centralt beläget område i Saltsjöbaden. För 45 år 
sedan var det mer bebyggelse i Neglinge än i Fisksätra men idag är Neglinge bara ett 
glesbefolkat villaområde samtidigt som Fisksätra är Sveriges mest tätbefolkade tätort. 
Fisksätra har idag 45 år senare, ett klart bättre kollektivtrafikläge och de flesta Saltsjöbor 
passerar Fisksätra på sin väg till & från arbetet eller skolan. Eftersom Fisksätra är mer 
tätbefolkat är det också fler som kan ta sig dit till fots eller med cykel än om man väljer att 
placera badet i ett glesbefolkat villaområde lite mer off.”   
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2015/286-040 

Skatteväxling med landstinget för att ta över hälso- och 
sjukvårdsuppgifter för vissa personer med 
funktionsnedsättning 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Under förutsättning av att Regeringen beslutar om skatteväxling utifrån hemställan 
enligt punkt 2 nedan, beslutar kommunfullmäktige att Nacka kommun ska ta över 
ansvaret för viss hälso- och sjukvård inom ramen för lagen om särskilt stöd och 
service för vissa funktionshindrade (”LSS-verksamhet”), enligt rekommendationen 
från Kommunförbundet Stockholms län den 12 juni 2014.  

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att tillsammans med Stockholms läns landsting och 

övriga kommuner i länet hemställa hos finansdepartementet att de länsvisa 
skattesatserna i 2§ och 3§ förordningen (2013:976) om kommunalekonomisk 
utjämning höjs 2 öre för kommunerna och sänks 2 öre för Stockholms läns 
landsting från och med 1 januari 2016.  

 

Ärendet 
Samtliga kommuner i Stockholms län och landstinget har antagit Kommunförbundet 
Stockholms läns (KSL) rekommendation om att kommunerna ska ta över viss hälso- och 
sjukvård som utförs i gruppbostäder och daglig verksamhet, som kommunen ansvarar för 
enligt lagen om stöd och service för vissa funktionshindrade. Detta är tänkt att finansieras 
genom en skatteväxling på 2 öre mellan varje kommun och landstinget. 
Kommunfullmäktige beslutar om att tillsammans med övriga kommuner och landstinget 
hemställa hos Regeringen om att växlingen ska ske och att kommunen ska överta 
verksamheten enligt KSL:s rekommendation (om skatteväxlingen medges). 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 146 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 april 2015 
Socialnämnden den 21 april 2015 § 57 
KSL:s rekommendation den 12 juni 2014: ”Hälso- och sjukvård i bostad med särskild 
service” 
Underlag från KSL den 1 april 2015: ”Ytterligare beslut krävs angående skatteväxling LSS” 
Tabell ekonomiska konsekvenser 
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Kommunstyrelsen den 1 december 2014 § 266 
Tjänsteskrivelse till social- och äldrenämnden daterad 6 oktober 2014; rekommendation om 
övertagande av utförandet av hälso- och sjukvård i bostad med särskild service och daglig 
verksamhet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Under förutsättning av att Regeringen beslutar om skatteväxling utifrån hemställan 
enligt punkt 2 nedan, beslutar kommunfullmäktige att Nacka kommun ska ta över 
ansvaret för viss hälso- och sjukvård inom ramen för lagen om särskilt stöd och 
service för vissa funktionshindrade (”LSS-verksamhet”), enligt rekommendationen 
från Kommunförbundet Stockholms län den 12 juni 2014.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att tillsammans med Stockholms läns landsting och 
övriga kommuner i länet hemställa hos finansdepartementet att de länsvisa 
skattesatserna i 2§ och 3§ förordningen (2013:976) om kommunalekonomisk 
utjämning höjs 2 öre för kommunerna och sänks 2 öre för Stockholms läns 
landsting från och med 1 januari 2016.  

Beslut i socialnämnden den 21 april 2015 § 57 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att tillsammans med Stockholms läns 
landsting och övriga kommuner i länet hemställa hos finansdepartementet att de länsvisa 
skattesatserna i 2§ och 3§ förordningen (2013:976) om kommunalekonomisk utjämning 
höjs med 2 öre för de kommunerna och sänks med 2 öre för Stockholms läns landsting 
från och med 1 januari 2016. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 december 2014 § 266 
Kommunstyrelsen beslutade följande. 
Nacka kommun antar Kommunförbundet Stockholms läns rekommendation att 
kommunen tar över ansvaret för utförandet av hälso- och sjukvård i bostad med särskild 
service och daglig verksamhet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 166 Dnr KFKS 2015/334-610 

Nya avgiftsnivåer för maxtaxa inom förskola och 
fritidshem 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer avgifterna för förskola, pedagogiska omsorg och 

fritidshem enligt kommunstyrelsens förslag. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att avgifterna gäller från 1 juli 2015.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i ärendet om mål och budget för 2015 om avgifter för 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem. Förordningen om statsbidrag till kommuner 
som tillämpar maxtaxa inom förskolan och fritidshemmet ändras från den 1 juli 2015. Det 
innebär att inkomsttaket indexeras och därmed höjs de högsta avgiftsnivåerna för 
maxtaxan. Inkomsttaket för andra halvåret 2015 blir 42 890 kronor vilket är en höjning 
med 890 kronor jämfört med idag. I övrigt sker inga förändringar i förordningen.  
 
Avgiftshöjningen är 2,1 procent. För de avgifter som ligger under maxtaxetaket på grund av 
kortare vistelsetid beslutas en höjning med samma procentsats. Av tabellen nedan framgår 
nya avgiftsnivåer enligt förändringen i förordningen. Avgifterna ska gälla från 1 juli 2015. 
  
Nuvarande avgifter 

Avgifter förskola, pedagogisk omsorg  Kronor per månad 

och fritidshem Barn 1 Barn 2 Barn 3 Barn 4 
Förskola och pedagogisk omsorg 1-6 år     
- 20-25 timmar/vecka 900 600 300 0 
- 26-39 timmar/vecka 1100 734 366 0 
- 40 timmar och mer/vecka 1260 840 420 0 
     
Fritidshem     
- förskoleklass-årskurs 3 840 420 420 0 
- barn till föräldraledig/arbetslös 
förälder, 10 t/v 858 420 420 0 
- årskurs 4-6, öppen fritidsverksamhet Avgiften bestäms av skolan 
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Föreslagna avgifter från 1 juli 2015 

Avgifter förskola, pedagogisk omsorg  Kronor per månad 

och fritidshem Barn 1 Barn 2 Barn 3 Barn 4 
Förskola och pedagogisk omsorg 1-6 år     
- 20-25 timmar/vecka 919 613 306 0 
- 26-39 timmar/vecka 1123 749 374 0 
- 40 timmar och mer/vecka 1287 858 429 0 
     
Fritidshem     
- förskoleklass-årskurs 3 858 429 429 0 
- barn till föräldraledig/arbetslös 
förälder, 10 t/v 858 429 429 0 
- årskurs 4-6, öppen fritidsverksamhet Avgiften bestäms av skolan 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 147 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2015 
Utbildningsnämnden den 21 maj 2015 § 32 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 147 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa avgifterna för 

förskola, pedagogiska omsorg och fritidshem enligt nedanstående förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avgifterna gäller från 1 juli 

2015.  
 

Beslut i utbildningsnämnden den 21 maj 2015 § 32 
1. Utbildningsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att fastställa 

avgifterna för förskola, pedagogiska omsorg och fritidshem enligt nedanstående 
förslag. 

2. Utbildningsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avgifterna gäller 
från 1 juli 2015.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 167 Dnr KFKS 2015/335-012 

Sammanträdesdagar 2016 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2016 enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar för 2016.   
 
1 februari 
14 mars 
18 april 
23 maj 

20 juni 
12 september 
17 oktober 

14 november, 15 
november(reserv) 
12 december 

 
Nytt för det kommande året är att kommunfullmäktiges sammanträden ligger i huvudsak 
två veckor efter kommunstyrelsens sammanträden, mot tidigare tre veckor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 148 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2015 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 148 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar 2016 för sig enligt juridik- och 

kanslienhetens förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om 

sammanträdesdagar 2016 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
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"Vänsterpartiet har varit emot neddragningen av antalet kommunfullmäktigesammanträden 
under åren, först från tio till nio, sedan till åtta. Att nu antalet KF-sammanträden nu ökas 
till nio är bra och visar på att alliansmajoriteten insett att Vänsterpartiets kritik mot 
neddragningen varit korrekt. 
Antalet ärenden vid vissa KF-sammanträden har varit så många att ärenden blivit liggande 
eller debatten blivit lidande. När nu Nacka ska bygga stad kommer ärendemängden att öka 
så att en utökning av antalet KF-sammanträden till tio per år vore rimligt. 
Det faktum att KF:s presidium nu avser att kalla till ett extra sammanträde under hösten 
visar att vår kritik varit motiverad." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet har 
tillsammans med den övriga oppositionen de senaste åren drivit att vi bör återgå till det 
gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det har känts som om antal ärenden att behandla 
i KF automatiskt minskats i och med färre sammanträden för att i stället beslutas på 
delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska utveckling. 
Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de kommande åren 
känns det bra att vi nu beslutar om att utöka antalet sammanträden till 5+4.” 
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2014/275-759 

Nacka kommuns flyktingmottagande 
Motion den 17 mars 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Vänsterpartiet yrkar i motion att Nacka kommun ökar flyktingmottagandet så att det minst 
står i proportion till kommunens befolkningsandel i Sverige.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 112 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2015 
Rapport, Etableringsprocess 
Social- och äldrenämnden den 21 oktober 2014 § 172 
Arbets- och företagsnämnden den 11 november 2014 § 45  
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 136 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 112 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i kommunen kring att öka 
flyktingmottagandet. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 11 november 2014 § 45 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun 
arbetar aktivt för att möta det ökande behovet att ta emot fler flyktingar. Motionen anses 
därmed färdigbehandlad. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 oktober 2014 § 172 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun 
arbetar aktivt för att möta det ökade behovet av att ta emot fler flyktingar. Motionen anses 
därmed färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
 - - - - 
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§ 169 Dnr KFKS 2013/826-006 

Ekologiskt, rättvisemärkt och vegetariska alternativ vid 
kommunens sammankomster 
Motion den 16 december 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att mat som erbjuds vid större kommunala sammankomster ska ha 
vegetarisk mat som huvudalternativ och att sådant som serveras vid sammanträden ska vara 
rättvisemärkt och ekologiskt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 84 
Kommunstyrelsen 2 mars 2015 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 132 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 84 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen 2 mars 2015 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att förtäring vid kommunens sammankomster 
som utgångspunkt ska vara vegetarisk. När det gäller att ställa krav på rättvisemärkning av 
det som serveras vd sammankomsterna får kommunstyrelsen ta ställning vid kommande 
upphandling om det är ett krav som bör ställas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 170 Dnr KFKS 2014/89-315 

Parkeringsplatser vid Tallbacken och Sickla strand 
Motion den 3 februari 2014 av Tuija Meisaari Polsa och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Tuija Meisaari-Polsa och Kaj Nyman (S) föreslår att kommunen utreder möjligheterna att 
ha boendeparkeringar inom området Sickla strand och Tallbacken.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 87 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 135 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 87 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att garanterade parkeringsplatser 
för boende bara kan skapas på tomtmark. Parkeringsplatserna vid Sickla strand och 
Tallbacken ligger på allmän platsmark och kan inte överlåtas till de boende i området, 
eftersom anläggningar på allmän plats alltid ska vara tillgängliga för allmänheten. Förslagen 
i motionen avslås därför. 
 

Beslut i tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad i och 
med att nya parkeringstal föreslås och att parkeringsavgifter är planerade att införas under 
2015. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2014/697-622 

Pedagogiska måltider i skolan och förskolan  
Motion den 14 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionären vill att det ska införas pedagogiska måltider i förskolan och skolan till och med 
årskurs sex och att det ska tas fram riktlinjer för dessa.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 83 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Utbildningsnämndens den 24 september 2014 § 58 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 131 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 83 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det införs pedagogiska måltider i 
förskolan och skolan upp till årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de 
pedagogiska måltiderna. Kommunen kan inte ålägga de fristående huvudmännen att 
bedriva en verksamhet med pedagogiska måltider. För de kommunala skolorna och 
förskolorna ingår det i rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider 
ska vara ett inslag i deras verksamheter. 

Beslut i utbildningsnämnden den 24 september 2014 § 58 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad 
och därmed lämnas utan åtgärd med hänvisning till att pedagogiska måltider redan i dag är 
ett uppdrag inom förskolan och skolan. Ansvaret för att detta efterlevs åligger varje 
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huvudman, och som en del av den pedagogiska verksamheten ingår de pedagogiska 
måltiderna i utbildningsnämndens uppföljning och utvärdering. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 172 Dnr KFKS 2014/601-009 

Förebygga mutor och korruption 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen ska utarbeta en riskbaserad antikorruptions- och 
mutbrottspolicy, så att kommunen ligger i frontlinjen när det gäller kampen mot 
korruption. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 85 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 februari 2015 § 22 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 133 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 85 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen om att ta fram en antikorruptions- och 
mutbrottspolicy. En policy anger ett förhållningssätt där Nacka kommun som organisation 
tar ställning i en viss fråga. Att uttala att medarbetare och förtroendevalda inte ska begå 
brott i sitt uppdrag är inte ett verkningsfullt sätt att arbeta mot oegentliga beteenden. 
Kommunen kan inte heller i en policy definiera godtagbara respektive icke godtagbara 
beteenden. Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att det ständigt pågår ett 
systematiskt arbete på flera plan för att förebygga och förhindra mutor och korruption och 
kommunfullmäktige noterar redovisningen av det arbetet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2014/599-020 

Yttrande- meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy i 
kommunen 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att det ska tas fram en yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy 
för att reda ut förhållandena mellan sekretess och meddelarfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 86 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 134 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 86 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det ska tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy för att reda ut förhållandena mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2013/573-869 

Fristad åt förföljda författare 
Motion den 23 september 2014 av Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Per Chrisander, 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun blir en fristadskommun åt förföljda författare, 
vilket betyder att kommunen ansluter sig i ICORN (International Cities of Refuge 
Networks). Motionärerna föreslår även att kommunen tillsätter en fristadskoordinator. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 mars 2015  
Kulturnämnden den 4 december 2013 § 77 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 137 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 113 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 

Beslut i kulturnämnden den 4 december 2014 § 77 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2014/915-379 

Klimatsmart energi genom solceller 
Motion den 27 oktober 2014 av Mattias Qvarsell och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ett beslutsunderlag för Nacka kommun ska tas fram avseende att 
bli självförsörjande på förnybar energi. Vidare menar de att de förmodade ekonomiska 
överskottet används för att stödja omställning till en klimatsmart elanvändning. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 82 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 130 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 82 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera följande. Nacka kommun har idag 
en strategisk långsiktighet i miljö- och klimatarbetet. Det pågår ett arbete för att ta fram 
hållbara lösningar och åtgärder som uppfyller de beslutade miljö- och klimatmålen och 
fullmäktige har beslutat inrätta en miljömålskommitté inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Det finns således en grund för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver 
och vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Det är därför inte aktuellt att i 
dagsläget ta fram ett särskilt beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. Motionen medför ingen ytterligare åtgärd. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2012/507-530 

Lånecyklar i Nacka 
Motion den 10 september 2012 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) har i motionen föreslagit att kommunen ska se till att det kommer ett 
system med lånecyklar till Nacka.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 151 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 mars 2015 
Tekniska nämnden den 11 februari 2014 § 23 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 151 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige konstaterar att intentionerna bakom förslagen i motionen är 
tillgodosedda genom det som kommunfullmäktige angett om system för lånecyklar i 
cykelstrategin. Det ingår i natur- och trafiknämnden ansvar att fatta erforderliga beslut för 
att ett sådant system ska kunna etableras när det finns ett juridiskt hållbart sätt att gå 
tillväga. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 11 februari 2014 § 23 
Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad 
genom att tekniska nämnden 2013-03-19 har gett trafikenheten i uppdrag att via samarbete 
med Stockholm inför nästa avtalsperiod för lånecyklar undersöka möjligheten att starta ett 
med Stockholm kompatibelt system i Nacka. Dessutom har enheten i uppdrag att 
undersöka andra möjligheter att innan 2017 införa ett lokalt system i Nacka. Det senare 
arbetet pågår genom att underlag tas fram för upphandling av ett sådant system. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 



      72 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 177 Dnr KFKS 2014/696-619 

Allergironder i skolor och förskolor  
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att på lämpligt 
sätt se till att allergironder blir en självklar del av verksamheten i de skolor som finansieras 
med skolpeng.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 150 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 april 2015 
Utbildningsnämnden den 10 december 2014 § 84 
Broschyr Egenkontroll för hälsa och miljö – så funkar det 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, 
hälso-, och miljöfrågor kopplat till skolor och förskolor i Nacka kommun samt att det görs 
allergironder. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i utbildningsnämnden den 10 december 2014 § 84 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att den som bedriver skol-
verksamhet har ansvaret för barnens arbetsmiljö och ska vidta de åtgärder som krävs för att 
uppfylla det ansvaret. Kommunen saknar verktyg för att styra hur fristående skolor arbetar 
med arbetsmiljöfrågor och kan därför inte besluta att allergironder blir en självklar del av 
verksamheten i de skolor som finansieras med skolpeng. Utbildningsnämnden föreslår där-
med att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad.  
För egen del noterade utbildningsnämnden att arbetsmiljöansvaret för eleverna i de 
kommunala skolorna ligger på kommunstyrelsen och att det därför inte ingår i nämndens 
ansvar för beredningen av förslagen i motionen att lägga några förslag i den delen. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2014/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman-Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin Hellströmer (S) förslår i en motion att 
Nacka kommun ska utarbeta indikatorer och utbildning för personal för att kunna 
barnrättcertifiera delar av verksamheten samt utarbetar en plan för införandet av 
barnrättcertifiering.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 2 februari 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2015/89-219 

Fler förskoleavdelningar på samma yta 
Motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 2 februari 2015 en 
motion med förslag om att kommunstyrelsen ska ta fram detaljplaneförändringar som 
tillåter att alla befintliga förskolor när/om behov uppstår kan byggas om till två plan. Att 
ändra detaljplaner är ofta en mångårig process därför vill motionären att kommunen går 
igenom alla detaljplaner som innehåller en våning och ändrar så att dessa tillåter två 
våningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 149 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen att göra 
detaljplaneändring för alla förskolor som har en begränsning att bygga en våning. Varje 
förskola har individuella förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 180 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Information och rapport från inspektion den 24 mars 2015 hos överförmyndarnämnden i 
Nacka kommun. 
 
Beslut om uppräkning av taxor för sotning och brandskyddskontroll, sotningsindex 2015 
Södertörns brandförsvarsförbund den 24 april 2015 § 23. 
 
- - - - - 
 
  



      77 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 181 Dnr KFKS 2015/445-799 

Motion om våldsbejakande extremism 
Motion den 15 juni 2015 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie 
Swärd, Maria Lähetkangas (S) och Rolf Wasteson (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



      79 (79) 
    15 juni 2015 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

    Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 183 Dnr KFKS 2015/446-009 

Införandet av Pulsen Combine 
Interpellation den 15 juni 2015 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Ella Tegsten 
(S) 
 
Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Ella Tegsten (S) anhöll om att till socialnämndens 
och äldrenämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 


